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Zápis č. 16 

z jednání Komise Komise pro informatiku    
a SmartRegion  

Rady Olomouckého kraje 

ze dne 21. 2. 2023 
 

 

Přítomni: Nepřítomni: 

Kapounek Petr   

Hrubý David  

Kuděla Michal, Mgr.    

Měřínský Petr, Ing 

Calábková Dana, Ing. 

Popelák Lukáš   

Suchánek Aleš, Ing.   

Zápeca Kamil    

Musil Tomáš  

Pelikán Matouš, Mgr. 

Vlazlo Tomáš  

Štursa Aleš  

 

 

Omluveni: 

Hampl Václav, Mgr. 

Horký Jaromír   

Žebrok Jan, Ing. 

 

 

Hosté: 

Šafránek Jiří, Mgr.  

Lysek Petr, Ing. 

Program: 

1. Úvod  
2. DTM – informace o VŘ a dalším postupu  
3. Open Datový portál – informace a aktuálním stavu projektu  
4. 25. ročník soutěže Zlatý Erb  
5. Implementace BIM  
6. Dotazy, náměty, připomínky, diskuze  
7. Závěr  
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Zápis: 

1. Úvod 

Úvodního slova se ujal předseda komise pan Petr Kapounek. Přivítal přítomné a zahájil 
jednání komise.   

2. DTM – informace o VŘ a dalším postupu  

Pan radní Lysek seznámil přítomné s pokroky v zavádění digitálně technických map 
(dále jen DTM): 

• Nyní je vysoutěžen dodavatel hardwaru.  

• K dnešnímu datu přišla jedna nabídka na sw ze kterých se bude vybírat.  

• Vše je v souladu s naplánovanými termíny a mělo by se vše stihnout do konce 
roku 2023 tak, aby kraj nepřišel o dotace. 

Dotaz: pan Kapounek: „Připravují se města na to, že budou moci využívat a používat 
DTM?„ 

Odpověď pan radní Lysek: Ano připravují se a počítají s tím. Existují různé varianty jak 
do DTM budou moct města vstoupit a využívat data. Je s tím počítáno a budou se 
provádět různá školení. 

3. Open Datový portál – informace a aktuálním stavu projektu 

Rada schválila zavedení ODP. Momentálně jsme ve fázi personálního obsazení.  

Dle pana Šafránka se nyní řeší začlenění portálu, kdo by ho měl na starosti včetně 
personálního obsazení pro získávání dat, provoz a publikování…  

Byly 2 možnosti, buď se vytvoří nové samostatné oddělení nebo přejde pod odbor 
kontroly do oddělení analýz, kde by přibyly cca 3 místa. Rozhodlo se o druhé variantě 
a nyní se zajišťuje personální obsazení. Odbor informatiky poskytuje zázemí ODP, kde 
je hardware zajištěn a co se týče sofwaru, dokupujeme potřebné licence. 

Pan radní informoval, že na filozof. fakultě UP vznikne nový obor – datové analytiky. 
Je možné s nimi dohodnout možnost stáží na úřadě. Tato stáž by byla pro nás výhodná 
s tím, že by nám mohli pomoct s „nastartováním/naplněním“ datových modulů. 

Proběhla diskuse na téma využití hakathlonu. Výstupem je, že pan Pelikán navrhl 
spojení se panem aaaaaaaaa (katedra geo informatiky), který má s tímto bohaté 
zkušenosti… a využít tak stávající zkušenosti nápady.    

 

4. 25. ročník soutěže Zlatý Erb  

Pan Šafránek představil informace o Zlatém erbu. Asociace krajů se dohodla, že 
budou pokračovat v této soutěži, ale vzhledem ke zpětné vazbě provedli změnu 
hodnotících kritérií. Navíc do soutěže jsou automaticky přihlášeny obce s přenesenou 
působností. Požádal pak členy o zapojení se do hodnotící komise.  

Nakonec se našel dostatečný počet zájemců, kteří se přihlásili do hodnotící komise. 
Dají o tom vědět panu Kleinovi z odboru informatiky. 

Dle pana Lyska to může být dobrá zpětná vazba pro obce – jestli mají na web. 
stránkách co mít mají a jestli je to přehledné nejen pro občany. Ozval se i pan Vlazlo, 
který řekl, že toho využije a podívá se na způsoby řešení jiných měst a načerpá tak 
inspiraci. Protože dostat přehledně veškerá data na web začíná být velký problém. 
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Obecně bylo v diskuzi opakovaně potvrzeno, že hlavním problémem web. stránek 
měst je přehlednost publikovaných k informací… 

5. Implementace BIM  

Pan Lysek představil všem co je to BIM model. Zkráceně – jedná se o 3D model 
s kompletními daty + aktualizacemi stavby. Dle pana Lyska to velmi usnadní správu 
nemovistostí nejen kraji, ale do budoucna i lidem, sdružením,… 

Navíc se dá očekávat, že se BIM stane nedílnou agendou krajů. Dle něj to bude mít 
na kraje velký dopad a odhaduje tento dopad do 10 - 15 let (plné zavedení a využívání). 
Nyní se upřesňují datové standardy staveb. Nyní bude platit povinnost vést BIM pro 
stavby od 1.7.2023 pro nadlimitní veřejné zakázky 5 mil. EUR (cca 130mil.).  

Odboru strategického rozvoje byla zadána studie, která zjistila, že krajský úřad má 
v gesci cca aaa domů. 

Proběhla diskuse na téma BIM… 

 
6. Dotazy, náměty, připomínky, diskuze  

Dotaz od pana Kapounka na pana Šafránka ohledně implementace projektového 
řízení. 

Pan Šafránek odpověděl, že v současné době se testuje využívání systému oneclick 
na odboru investic -> vedení projektu. Proběhla prezentační školení. Nyní se čeká na 
zpětnou vazbu. 

Zabezpečení příspěvkových organizací 

Dle pana radního Lyska bude toto téma navrženo jako bod k jednání (Bezpečnost a 
zabezpečení PO) na výboru pro řízení kybernetické bezpečnosti. 

Paní Calábková vznesla dotaz/přání, že by PO uvítaly rady a školení ohledně 
kybernetické bezpečnosti a ohledně nových norem NIS2. 

Odsouhlasené termíny zasedání: 

Termíny nejsou s označením formy konání (prezenční/distanční), o formě konání se 
vždy rozhodne na předchozím jednání komise. 

Poř. číslo jednání 
komise 

Datum konání 
jednání 

Forma jednání 

17. jednání 4.4.2023 distační 

18. jednání 16.5.2023    

19. jednání 13.6.2023  

20. jednání 12.9.2023  

21. jednání 17.10.2023  

22. jednání 28.11.2023  

 
7. Závěr 

V Olomouci dne ……………….. 
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………………………………. 
Petr Kapounek 

předseda komise 
Přílohy:  Prezenční listina 

 

 


